

# 中国土木工程集团有限公司

中国土木工程集团有限公司前身是铁道部援外办公室，1979 年经国务院批准成立，是中国最早进入国际市场的四家外经企业之一。2003 年，经国资委批准，公司与中国铁道建筑总公司实施战略重组，整体并入中国铁道建筑总公司。目前已发展成为拥有中国铁路工程施工总承包特级资质的大型国有企业，连续 19 年入选全球最大 225 家国际承包商百强行列。

自上世纪 60 年代组织援建中国最大的援外项目坦赞铁路开始，公司不断发展壮大，经营领域涵盖工程承包、设计咨询、园区开发建设及运营、房地产开发及物业管理、投资、铁路运营、物流、工业矿业、进出口贸易、酒店旅游等，经营范围遍及亚洲、欧洲、非洲、美洲、大洋洲。截止目前，在全球 94 个国家和地区设有常驻机构或开展相关业务，在积极践行“一带一路”倡议的努力过程中，已在 30 多个“一带一路”沿线国家实施或追踪项目。

中国企业在海外修建铁路总里程约 12000 公里，其中超过 8000 公里由中土集团实施，全球员工总人数超过 38000 人，是中国铁路走出去的“先锋队”。

## China Civil Engineering Construction Corporation

China Civil Engineering Construction Corporation (CCECC) was established in 1979 under the approval of the State Council of the People's Republic of China. In 2003, the company underwent strategic reorganization and was merged into China Railway Construction Corporation Limited (CRCC) as approved by State-owned Assets Supervision and Administration Commission (SASAC). As one of the pioneers performing international contracting and economic cooperation, CCECC has developed from the former Foreign Aid Department of the Ministry of Railway of China into a large-scale state-owned enterprise with Chinese National Super Grade Qualification for railway project contracting, and has been listed among the world's top 100 international contractors for 19 consecutive years by the Engineering News Record.

Ever since the 1960s when CCECC contracted the largest foreign aid project—Tanzania-Zambia Railway, CCECC has established subsidiaries, branch offices or project management headquarters

in 94 countries and regions, spreading across Asia, Europe, Africa, America and Oceania with its

business covering project contracting, design and consultancy, economic & trade cooperation park development and management, real estate development, railway operation, investment, logistics and hotel operation etc. Our incessant efforts in implementing the “Belt and Road” initiative has led to the commencement or follow-up of projects in more than 30 countries along the “Belt and Road” .

Among the more than 12,000km of international railroads built by Chinese enterprises so far, more than 8,000km was constructed by CCECC, which has a total number of more than 38,000 employees globally, and becomes well-known in the industry as the pioneer for the “going global” of Chinese railways.



中国土木工程集团有限公司

CHINA CIVIL ENGINEERING CONSTRUCTION CORPORATION